



## جلسة الاستماع البرلمانية في الأمم المتحدة

8 و 9 شباط/فبراير 2024

نيويورك

جنيف/نيويورك، 30 تشرين الثاني/نوفمبر 2023

معالي السيدة الرئيسة،

معالي السيد الرئيس،

يسعدنا دعوتكم وزملائكم للمشاركة في جلسة الاستماع البرلمانية في الأمم المتحدة للعام 2024 حول "وضع حد للنزاعات: متطلبات لمستقبل سلمي"، التي ستعقد في مقر الأمم المتحدة في نيويورك، يومي 8 و 9 شباط/فبراير 2024.

سيتماشى موضوع جلسة الاستماع المشتركة بين الأمم المتحدة والاتحاد البرلماني الدولي مع إحدى أولويات الرئاسة الحالية للجمعية العامة للأمم المتحدة - السلم - بالإضافة إلى تركيز الاتحاد البرلماني الدولي ذي الأولوية في العام 2024 على السلم والأمن الدوليين. كما ستوافق مع أحد المكونات الرئيسية لميثاق المستقبل، الوثيقة الختامية المتوقعة لقمة الأمم المتحدة للمستقبل في أيلول/سبتمبر 2024. استلهمت جلسة الاستماع كذلك من قرار إعادة التفكير وإعادة صياغة نهج عمليات السلام بهدف تعزيز السلم الدائم، الذي اعتمده الجمعية العامة الـ 144 للاتحاد البرلماني الدولي في آذار/مارس 2022 وكذلك متابعة الأمم المتحدة تقرير "جدول أعمالنا المشترك"، بما في ذلك أحد موجزات السياسة العامة للأمين العام للأمم المتحدة حول اقتراح البرنامج الجديد للسلم.

والسلم هو السبب الرئيسي لوجود منظمينا، ولأسباب وجيهة. إننا نعيش في عالم تتزايد فيه النزاعات داخل الدول وفي ما بينها، مما يؤدي إلى معاناة وحرمان الملايين من الناس، فضلاً عن شعور عميق بعدم اليقين في



المستقبل، لا سيما بين الشباب. واليوم، نحن مضطرون أكثر من أي وقت مضى إلى العمل على وجه السرعة لاستعادة ظروف السلام: العدالة الاجتماعية، والحكم الرشيد، واحترام القانون الدولي. دعونا نغتنم فرصة جلسة العام 2024 لتقييم ما يعاني منه العالم اليوم والالتزام بحلول قابلة للتنفيذ للمجتمع الدولي والجهات الفاعلة الوطنية.

وللمشاركة في جلسة الاستماع البرلمانية، يُطلب من البرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي تسجيل وفودها عن طريق ملء [الاستمارة الإلكترونية لكل عضو](#) من أعضاء الوفد (مرفق رقم 1). سيتم نشر برنامج العمل الكامل على صفحة الفعالية على [الموقع الإلكتروني للاتحاد البرلماني الدولي](#) خلال الأسابيع المقبلة.

ونتطلع إلى مشاركة برلمانكم القوية في هذا الفعالية الهامة.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)

دينيس فرانسيس

رئيس الجمعية العامة للأمم المتحدة

(التوقيع)

توليا أكسون

رئيسة الاتحاد البرلماني الدولي





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

## Parliamentary Hearing at the United Nations

8 and 9 February 2024  
New York



Geneva/New York, 30 November 2023

Dear Madam President,  
Dear Mr. President,

We are pleased to invite you and your colleagues to participate in the 2024 Parliamentary Hearing at the United Nations, under the theme “**Putting an end to conflicts: Prescriptions for a peaceful future**”, which will take place at UN Headquarters in New York on 8 and 9 February 2024.

The theme of this joint UN-IPU hearing will align with one of the priorities for the current Presidency of the UN General Assembly – peace – as well as the IPU’s priority focus in 2024 on international peace and security. It will also align with one of the key components of the *Pact for the Future*, the expected outcome document of the September 2024 UN Summit of the Future. The hearing is further inspired by the resolution *Rethinking and reframing the approach to peace processes with a view to fostering lasting peace*, adopted by the IPU 144<sup>th</sup> Assembly in March 2022 as well as the follow up to the United Nations’ “Our Common Agenda” report, including one of the UN Secretary General’s policy briefs on the proposal for New Agenda for Peace.

Peace is the main *raison-d’être* of our two organizations, and for good reasons. We live in a world where conflicts within and between countries are on the rise, resulting in suffering and deprivation for millions of people, as well as a deep sense of uncertainty in the future, particularly amongst young people. Today, we are compelled more than ever to act urgently to restore the conditions for peace: social justice, good governance, and respect for international law. Let’s use the opportunity of the 2024 hearing to take stock of what ails the world today and to commit to actionable solutions for the international community and national actors.

To participate in the Parliamentary Hearing, IPU Member Parliaments are requested to register their delegations using the [online form](#) for *each member* of the delegation. A complete programme will be posted on the event’s page on the [IPU website](#) in the coming weeks.

We look forward to your Parliament’s strong participation in this important event.

Yours sincerely,

Tulia Ackson  
President of the IPU

Dennis Francis  
President of the UN General Assembly